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§ 42 Mötets öppnande 
Ordföranden hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 

 

§ 43 Godkännande av dagordning 

Kommunala Funktionsrättsrådet beslutar att fastställa föredragningslistan 

enligt utsänd handling. 

 

§ 44 Upprop och val av justerare 
Kommunala Funktionsrättsrådet beslutar att välja Mari Norén Hedberg som 

justerare av protokollet. 

 

§ 45 Föregående protokoll 
Föregående protokoll hittar du här: Möte 2024-05-02 | MeetingPlus [sv] 

(gavle.se) 
 

§ 46 Detaljplaner under arbete 
Aktuella detaljplaner hittar du här: Detaljplaner – Gävle kommun (gavle.se) 

Anders Ekman (C) informerar vilka detaljplaner som kommer att vara aktuella 

för samråd inom kort.  
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§ 47 Sektor Livsmiljö 
Trafikplanerare Adam Asplund och landskapsarkitekt Rasmus Klingstedt 
informerar om den pågående utredningen "Testverksamhet Södra 
Kungsgatan". 

Södra Kungsgatan i Gävle är en viktig gata för transport och restauranger och 
det blir ofta trångt mellan gående, cyklister och uteserveringarna. Enligt en 
enkätundersökning som har gjorts håller många invånare med om att Södra 
Kungsgatan bör prioriteras för en bättre framkomlighet och ett bättre stadsliv. 
Två förslag som är återkommande är att separera gång- och cykeltrafikanter 
samt göra gatuutrymmet mer trivsamt och attraktivt att vistas på. 

Utredningen syftar till att se över möjligheten att ändra utformningen på Södra 
Kungsgatan för att på så vis förbättra för både allmänheten och stadslivet 
samt även bidra till ett bättre företagsklimat. Man ska bland annat se om det 
går att minska den onödiga genomfartstrafiken och om det går att lägga om 
cykelbanan på ett bättre ställe för att separera cyklister från gående. Gatan 
skulle kunna utformas på många olika sätt och Gävle kommun tar gärna emot 
input från allmänheten.  

Just nu är Gävle kommun i utredningsfasen och arbetar med att ta fram ett 
utformningsförslag. Förslagen kommer sedan att gå ut på dialog till 
näringslivet och berörda. Planen är att etablera testet i april 2025 för att pågå i 
minst tre år framåt. På så vis hinner trafikanter förändra sina rörelsemönster 
och näringsidkare hinner utveckla och utvärdera sina verksamheter utifrån en 
förändrad gatubild.  

Information om utredningen finns under: pågående utredningar på gavle.se. 
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§ 48 Sektor Livsmiljö 
Projektledare Maria Dahlgren informerar om planeringen av allmänna platsen 

kring Agnes Kulturhus. 

I början av december öppnar Agnes kulturhus och under våren (april) 2025 

planerar Gävle kommun att påbörja arbetet med den allmänna platsen 

närmast kulturhuset. Planen är att färdigställa ytan närmast området kring 

Agnes kulturhus till en attraktiv mötesplats för besökare till kulturhuset och 

Gävle city. Arbetet planeras vara klart till hösten samma år.  

Planen är ett litet torg framför Agnes kulturhus med olika sittplatser och växter. 

Sittplatserna ska vara tillgängliga för alla. Genom torget kommer det att finnas 

ett ledstråk som svänger österut i rät vinkel vid huvudentrén till kulturhuset. 

Där kan man ta sig till parkeringsplatser för rörelsehindrade. Det kommer 

också att finnas naturliga ledstråk, längs grönytor och utmed fasaden.  

Petrégatan kommer att bli en mer klassisk gata. På östra sidan kommer det 

vara mest tillgängligt. På västra sidan blir det logistik till och från byggnaden. 

Vid Västra Islandsgatan blir det ett gångfartsområde där man ska kunna 

backa in med stora fordon. Just nu arbetar man med en digital funktion för 

nyhetsbrev gällande detta, men till dess att det är färdigt kan man mejla 

maria.dahlgren@gavle.se med rubriken Nyhetsbrev ytor runt Agnes kulturhus. 

 

§ 49 Sektor Välfärd 
Biträdande verksamhetschef Mikaela Backman på avdelningen förebyggande 

och kompetens informerar om utvärderingen om den extra stängningsveckan 

under sommaren på daglig verksamhet samt planerna för Moränens 

dagverksamhet. 
Tidigare har det varit stängt i tre veckor under sommaren och i år var det fyra 

veckors stängning i stället. I år hade man en dialog med brukarna innan 

sommaren och man utgick ifrån önskemål och det var inte stängt samma 

veckor som tidigare.  

Man vill kunna tillgodose behoven på bästa sätt under semesterperioderna 

och inte riskera att kvalitén försämras om vikarier inte genomför uppgifterna i 

grupperna på ett bra sätt med invanda rutiner för brukarna. Den 
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sammanhängande stängningen gör också att man kan bedriva verksamheten i 

full drift resten av året med full personalstyrka. 

På Moränen har man genomfört en omstrukturering då det har flyttat samman 

med Brunnsgatans träffpunkt för seniorer. Erfarenheterna därifrån är att det 

har varit ett bra samarbete.  

Fråga från rådet: 

Hur har man arbetat med brukarstyrda revisorer?  

Mikaela ska återkomma med svar. 

 

§ 50 Aktuell information från rådets kontaktpolitiker 
Anders Ekman (C) informerar att det finns två platser för rörelsehindrade vid 

Tullhuset som är flyttade närmare stan. Man har nollat kanten men det är 

trångt vid refugen och vägen när det kommer fordon. Platserna är dock inte 

tidsbegränsade, vilket är bra. Anders Ekman (C) tar med sig frågan till 

Livsmiljö om platserna kan flyttas tillbaka till sin ursprungliga plats. 

Det framförs från rådet att personer har blivit skadade då permobiler har tippat 

över kanten på ”landgången” närmast huset som är 17 cm hög och har dålig 

kontrastmarkering.  

Tillgängligheten i byggnaden diskuteras och enligt rådet har man hittat ett 

dokument som beskriver att från början skulle någon vårdform bedrivas där 

men nu är huset och platsen besiktad för centrumändamål vilket gör att 

byggnaden inte har anpassats på ett bra sätt. 

Anders Ekman (C) svarar att i detaljplanen så inkluderas handel, kontor och 

centrum och där inkluderas en viss vårdform, sedan är bygglovet skrivet för 

mer specifik användning och det måste matcha med det man gör i huset. Han 

ska ta med sig informationen om användningen men vet inte om det kan 

beskrivas i detalj fullt ut. Man har dock tittat på bygglovet och det ska vara 

korrekt. 

Gällande snöröjning kommer det komma förslag på datum i oktober för ett 

utskottsmöte med både tjänstepersoner och utföraren för snöröjningen. 
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Anders Ekman (C) informerar vidare att parkeringsplatser för rörelsehindrade 

har längre parkeringstid än vad som normalt är tillåtet på vanliga 

tidsbegränsade parkeringsplatser. Vid vissa platser för rörelsehindrade finns 

andra tidsbegränsningar så att inte fordon kan stå för länge och uppta plats för 

andra som exempelvis utanför apotek. Det är Transportstyrelsen som styr 

tidsangivelserna för parkeringar.  

 

 

§ 51 Kommunplan med målformuleringar från respektive 
nämnder 

Kristofer Dahlgren (L) informerar om kommunplanen för 2024 med 
utblick för 2025. 

Ett av de viktigaste besluten och grundläggande är kommunplanen som 
beskriver hur mycket alla verksamheter får kosta under året. Just nu 
diskuteras planen för 2025 för dom olika nämnderna.  

Kommunen ska bland annat verka för medborgardialoger och transparens och 
ska vara ett föredöme, utveckla vår stad, ha god kvalitén i omvårdnad och 
arbeta förebyggande.  

Kommunplanen för 2024 gjordes om till målformuleringar/inriktningar i stället 
för specifika uppdrag och man vill kunna mäta från dessa parametrar. En av 
målsättningarna som kommunfullmäktige lägger för samtliga nämnder är att 
personer med funktionsnedsättning ska ha större inflytande i frågor som berör 
dom. Nämnderna har ett underlag att utgå ifrån och skriver delårsrapporter 
som följs upp om hur nämnderna har utfört de olika målen. 

Dock är det lite svårt att mäta målen och funktionsrättsrådet är en viktig del av 
vad som kan bli bättre inom varje nämndområde. En hel del av nämnderna ser 
inte fullt ut vilken roll de spelar när det gäller funktionsrättsfrågor.  

Eftersom Gävle kommun har ekonomiska utmaningar har det varit tyngre för 
verksamheterna i år och det kommer inte kunna göras något nytt, däremot är 
det viktigt att arbeta med det som finns kvar och att argumentera för dessa 
verksamheter.  
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Information från nämndernas ordförande om målformuleringar - fokus på 
inflytande utifrån funktionsrättsfrågor. 

Anneli Törnblom (KD) ordförande i socialnämnden informerar att målet är att 
nå ett ekonomiskt resultat som matchar med den budget man har. Arbetet i 
dagsläget vilar på det besparingsåtagande som råder i stället för att 
expandera och man satsar på att behålla befintliga verksamheter. 

Den största målgruppen som socialnämnden kommer i kontakt med är barn 
och unga med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. Det är en väldigt stor 
grupp och det är en hög kunskapsnivå på hur man ska kunna anpassa 
insatserna.  

Frågor från rådet: 

Hur har socialnämnden ökat inflytande i frågor som rör NPF 
(neuropsykiatriska funktionsnedsättningar) ?  

Med stöd av en rapport som syftar att kartlägga det stöd som föräldrar får från 
region Gävleborg samt från Gävle kommun samt vad som saknas. Rapporten 
är överlämnad för ett ställningstagande om hur man ska gå vidare med 
innehållet. 

Hur arbetar socialnämnden för att förbättra situationen?  

Ordförande har fått till sig uppgifter från fältarbetare som jobbar ute i olika 
stadsdelar, att de har arbetat med det inkluderande perspektivet och att 
åtgärda brister på fritidsgårdar. Ett annat spår är en samverkan med BVC 
(barnavårdscentralen) för tidig upptäckt av riskfaktorer för barn i behov av stöd 
utifrån livssituation. Man samverkar med BVC utifrån en forskningsmetod för 
att bemöta barn med psykosociala riskfaktorer. Det handlar om riskbruk av 
preparat som alkohol till exempel, våld i nära relationer, föräldrastress, oro och 
nedstämdhet.  

Neuropsykiatriska tillstånd, den gruppen växer. Hur hanterar man det i 
socialnämnden? 

De ärenden som kommer till socialnämnden är anmälningar, en liten del är 
ansökningar. Alla ansökningar utreds och medarbetare ska vara 
uppmärksamma för att alla ska få en jämlik välfärd. Anneli (KD) tar med sig 
frågan och ska reflektera över det. Hon återkommer gärna och för att 
informera om det i rådet. 

Anders Ekman (C) ordförande i samhällsbyggnadsnämnden informerar att ett 
av Samhällsbyggnadsnämndens mål är fokus på funktionsrättsfrågor genom 
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gemensamma dialoger. Nämnden ska också investera i universell design och 
standardisering bland annat. Alla projekt som görs behöver ha en 
tillgänglighetsaspekt. 

Samhällsbyggnadsnämnden har en pott som är till för enklare 
tillgänglighetsåtgärder och de ser gärna att platser som behöver detta 
uppmärksammas.   

En annan viktig del som ligger under samhällsbyggnads reglemente är 
skolskjuts och färdtjänst. Skolskjutsen är en förutsättning för närvaro i skolan. 
En extra sak man har i Gävle är att personer med funktionsnedsättning 
erbjuds elevresor till gymnasiet.  

Bostadsanpassning är också en viktig del. 

Daniel Olsson (S) ordförande i utbildningsnämnden informerar att elever ska 
ha inflytande över sin skolgång och undervisning vilket även är reglerat i 
lagen. Det gäller även anpassad grund- och gymnasieskola. Det bästa sättet 
att kunna påverka sitt liv ur kommunens perspektiv är att ge personer med 
funktionsnedsättning inflytande i skolan och möjliggöra för det.  

Verksamhetsbesök görs av nämndens politiker i alla skolformer för att föra 
dialog med personal och elever. Man har även möten med FUB (Föreningen 
för barn, ungdomar och vuxna med intellektuell funktionsnedsättning), som 
arbetar med barn och unga och det betyder väldigt mycket att ha dom som 
bollplank.  

För att säkerställa en hög kvalité i utbildningen arbetar man systematiskt. Till 
exempel att minska på små enheter för att låta andra skolor växa i stället.  

Trygghet och hög närvaro i skolan är allvarliga och viktiga frågor. Därför har 
man för ett år sedan systematiskt börjat arbeta med närvaro och redan vid 
tredje frånvaron kontaktar man vårdnadshavare och om frånvaron fortsätter så 
tillsätter man en utredning för att få reda på orsaken till frånvaron. Man har 
redan fått signaler på att det har blivit lite bättre.  

När det gäller tryggheten, så kallade Gävlemodellen, så arbetar man med det i 
alla skolformer där man arbetar rutiner när personal ser kränkningar är 
personalen skyldiga att göra en anmälan.  

Frågor till Daniel Olsson (S): 

Barn med NPF eller annan psykisk ohälsa, BIG (brottsförebyggande arbete) -
kompisar, finns det samarbete med de fortfarande?  
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BIG är de som också har Gävlemodellen som nämnden har ett väldigt bra 
samarbete i. Gällande NPF så finns det personal med speciallärare oh 
specialpedagoger i alla skolformer för att man ska få det stöd man behöver. 
Det är ett område som man behöver utveckla sig inom. 

Kristofer Dahlgren (L) informerar om kommunstyrelsens målformuleringar. 
Kommunstyrelsen leder och samordnar allt arbete inom kommunen. Den har 
till uppgift att samla information om hur det går i de olika nämnderna. Den 
följer utvecklingen och gör utöver det sådana uppgifter som kanske inte tydligt 
faller på någon enskild nämnd.  

Under kommunstyrelsen finns arbetsgivarutskottet som ett beredande organ 
med ansvar för kommunstyrelsens åtaganden inom de områden som anges i 
kommunstyrelsens reglemente under rubriken arbetsgivaransvar. Man har haft 
skrivningar att personer med funktionsnedsättning ska ha möjlighet att både 
arbeta och utvecklas inom Gävle kommun. HR-avdelningen har arbetet 
mycket med SKR (Sveriges Kommuner och Regioner) och med våra bolag då 
mycket utredningstid har gällt trygghetsanställda. Frågan om semester har 
också varit en stor fråga.  

Även sociala hållbarhetsprogrammet arbetar med liknande frågor. 

Arbetsmarknads- och funktionsrättsnämndens, kultur- och fritidsnämndens 
samt omvårdnadsnämndens ordförande är inbjudna till sammanträdet den 5 
december för att informera om sina mål. 

 

§ 52 Utöka rådets sammanträden 
Det finns förslag på att utöka funktionsrättsrådets sammanträden från 4 

gånger per år till 6 gånger per år.  

Tidigare hade man 6 möten men man minskade dessa för att möjliggöra 

utskottsarbeten men på grund av bristen av det arbete önskar man utöka 

tillbaka som det var tidigare. Rådets medlemmar är överens om utökningen. 

 

§ 53 Uppföljning utifrån skrivelsen från FUB "för 
efterlevnad av LSS i frågan om samverkan" 

AFN (Arbetsmarknads- och funktionsrättsnämnden) har svarat att Gävle 

kommun uppfyller samverkan med dialoger i Funktionsrättsrådet. Frågan är 

Sid 11(12)



Gävle kommuns Funktionsrättsråd 
Sammanträdesdatum 2024-09-26 

Justerare Utdragsbestyrkande 

    

 

var samverkan ska ske, i mötena eller utanför? LSS (lagen och stöd och 

service för vissa funktionshindrade) frågorna ser ut att lyftas bort från 

funktionsrättsrådet och samverkan ser ut att ske direkt med AFN 

(Arbetsmarknads- och funktionsrättsnämnden) men när det sker förändringar 

så vill man ha information i rådet.  

FUB (Föreningen för barn, ungdomar och vuxna med intellektuell 

funktionsnedsättning) och DHR (delaktighet, handlingskraft och rörelsefrihet) 

äger frågan och detta ska följas upp och mer information kommer. 

 

§ 54 Övrigt 

Förslag från beredningen inför nästkommande sammanträde: 

• Samarbete med centrumsamverkan. 
• Jämlik- och psykisk hälsa. 
• Vinterväghållningen; förslag att samhällsbyggnadsnämndens 

ordförande bjuder in till en separat sittning.  

I början av 2025: 

• Uppföljning av föreningsstöd  
• Lyfta övergripande LSS-frågor för samverkan med AFN. Rådet vill ha 

information på sammanträdena.  

Det framförs att representanterna för Funktionsrätt är väldigt oroliga över 
föreningsstödet eftersom bidraget år 2023 uteblev och 
paraplyorganisationen var tvungna att varsla personal. Som vi förstår finns 
inga pengar i årets budget hos AFN vilket betyder att vi antagligen inte får 
stöd för 2025 och då behöver varsla våra 7 medarbetare igen. 

 

§ 55 Avslutning och kommande möte 
Nästa sammanträde är den 5 december i Förvaltningshuset rum Amsterdam 

klockan 13:00-17:00. 
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